
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
KÉSZÜLT: 2009. október 16-án Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
soron kívüli ülésén. 
 
A TESTÜLETI ÜLÉS HELYE: Városháza Díszterme 
 
JELEN VANNAK: Dr. Garay Rita polgármester, Takács Ferenc és Szűcs István 
alpolgármester, Benyó Pál, Gyivicsan György,   Krcsméri János,  Malya György, Litauszki 
András és Varga András képviselők 
 
Igazoltan távol: Dudás Tibor, Hovorka István, dr. Kancsó János, Tuska Pálné és Zsura 
Zoltán  képviselők 
 
 
TANÁCSKOZÁSI JOGGAL RÉSZT VESZ: Szabados Zoltán jegyző, Skultéti Mihály 
műszaki osztályvezető, Hajdu Zoltán és Györkiné Prohászka Hajnalka műszaki ügyintézők 
 
A jegyzőkönyvet vezeti: Besenyi Ildikó ügyintéző 
 
Dr. Garay Rita polgármester köszönti a képviselő-testület tagjait, a határozatképességet 
megállapítja.  
 
Szavazásra bocsátja a napirendet. 
 
A képviselő-testület az alábbi napirend megtárgyalásával 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül egyetért: 
 

Napirendi javaslat: 
1. Dél-alföldi Ivóvízminőség Javító Program, Tótkomlós Város egészséges 

ivóvízzel történő ellátása 
2. Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda igazgatójának 

kérelme 
3. DAOP-2009-5.1.2/B „Városi örökség megőrzése és korszerűsítése” 

pályázat tervezési díj fedezet megállapítása 
4. Leader program IV. tengelyében kiírt pályázatokról döntés 

(A napirendek írásos anyagai a jegyzőkönyv mellékletei.) 
 
 
Dr. Garay Rita polgármester  jegyzőkönyv hitelesítőknek az abc sorrendben következő két 
képviselőt, Gyivicsan György és Krcsméri János képviselőket jelöli ki.  
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1. Dél-alföldi Ivóvízminőség Javító Program, Tótkomlós Város 
egészséges ivóvízzel történő ellátása 

 
 
Dr. Garay Rita polgármester  megkéri az előterjesztőt, hogy adjon szóbeli tájékoztatást a 
képviselő-testület részére. 
 
Skultéti Mihály műszaki  osztályvezető elmondja, hogy a képviselő-testület az augusztus 10-
ei ülésén döntött arról, hogy csatlakozik az Orosházi Kistérségi Rendszerhez. Elmondja 
továbbá, hogy a program megvalósítására a KEOP pályázati konstrukció keretében van 
lehetőség pályázati úton a források biztosítására. A pályázat beadásának határideje 2010. 
június 30-a. Tájékoztatásul elmondja, hogy a rendszerhez tartozó önkormányzatok október 
15-éig határozzák meg véleményüket és a döntésük értelmében a polgármesterek aláírják azt a 
nyilatkozat tervezetet, amely az  önkormányzatok döntését tartalmazza. Elmondja továbbá, 
hogy a polgármesterek részére október 14-én volt egyeztetés a Kistérségnél, ahol Molnár Béla 
elnök úr elmondta a konzorcium véleményét, mellyel 13 polgármester egyetértett.  
Ismerteti az Együttes Nyilatkozatban foglaltakat pontok szerint: 

1. döntési pont tartalmazza a társulást alkotó tagtelepüléseket, 
2. döntési pont tartalmazza a megvalósítandó projekt változatokat, melyek közül a 14-ei 

megbeszélésen a B változatot tartották kedvezőbbnek és megvalósíthatónak, 
3/A. döntési pont tartalmazza a díjképzési elveket, melyek közül a helyi díj volt 
preferálva,  
3/B. döntési pont tartalmazza a beruházási költség felosztása módjának megállapítását és 
itt az érdekarányos felosztás volt a többségi vélemény,valamint a felosztás alapjaként  a 
vízigény, 
4.döntési pont a saját forrás finanszírozását tartalmazza, melynél mindenki egyetértett 
azzal, hogy önkormányzati forrás nincs, az üzemeltető önrésze 50 % és a bankhitel is 50 
% és a bankhitelt a társulás venné fel. 

 
Dr. Garay Rita polgármester  elmondja, hogy úgy lett elfogadva, hogy az üzemeltető önrésze 
5 % és a bankhitel is 5 %, mivel a pályázathoz 10 %-os önrész szükséges. 
 
Malya György képviselő véleménye, hogy részt kell venni az ivóvízminőség-javító 
programban, de ha ezt elfogadják, 20 évre az önkormányzat a nyakára teszik a hurkot. 
Véleménye szerint ha külön meg tudják oldani ezt a problémát Kondoroson, akkor Tótkomlós 
is meg tudja valósítani.  
 
Dr. Garay Rita polgármester  elmondja, hogy a képviselő-testület már döntött, hogy 
csatlakozik. 
 
Takács Ferenc alpolgármester elmondja, hogy a Békés Megyei Vízmű az országban a 3. 
helyen van, stabil cég és visszaforgatja a nyereséget. 
 
Varga András bizottsági elnök kérdezi, hogy miből? 
 
Takács Ferenc alpolgármester elmondja, hogy az 50 Ft/lakossági hozzájárulásból befolyó 
plusz pénzből fejlesztenek. 
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Szűcs István alpolgármester elmondja, hogy egy dolgot látni kell, azt, hogy  az 
ivóvízminőséget javítani kell, de valami lobbi érdekek mentén mennek a dolgok, mert a 
tervezők, akik ebben a projektben részt vettek azt hozták ki, hogy ehhez a rendszer kell 
csatlakozni. Elmondja továbbá, hogy Kondoros és Tótkomlós azonos paraméterekkel 
rendelkezik és ezt Kondoroson meg tudják valósítani önerőből, itt meg ilyen döntésbe 
kényszerült az önkormányzat. Továbbá elmondja, hogy meg fog nőni a vízdíj és a lakossággal 
fogják megfizettetni. Véleménye, hogy az önkormányzatnak fejlesztésre forrása nincs, a 
bankhitel a bankoknak üzlet, amely az önkormányzatok eladósodásához vezet. 
 
Dr. Garay Rita polgármester  elmondja, hogy a társulás vagyona lenne a bankhitel fedezete, 
de nincs még ebben döntés.  
 
Takács Ferenc alpolgármester elmondja, hogy akkor követtek el hibát, amikor a Békés 
Megyei Vízművekhez csatlakozott Tótkomlós. Elmondja továbbá, hogy Kondoroson jobb 
állapotban van a csővezeték, itt Tótkomlóson elsorvasztottak mindent és 200 millió forintot 
kellene rákölteni a felújításra. 
 
Szűcs István alpolgármester elmondja, hogy ezt a beruházást senki nem fogja barátságból 
megcsinálni, de ha az önkormányzat venné fel a bankhitelt, akkor az önkormányzaté maradna, 
igaz akkor is a lakossággal fizettetnék meg a beruházás költségét a vízdíjemeléssel, de 
helyben maradna a vagyon, de így az irányítás kikerül az önkormányzat kezéből. Véleménye 
szerint kényszer pályán vannak, de nem az önkormányzat akart ebbe belekerülni. 
 
Litauszki András képviselő véleménye, hogy aki itt előadta ezt a tervet nem az önkormányzat 
érdekét vette figyelembe és Takács alpolgármester úr sem az önkormányzat érdekét képviseli. 
 
Takács Ferenc alpolgármester elmondja, hogy a Vízmű 3 évvel ezelőtt csőd közeli helyzetbe 
került, de talpra állt és Araddal közös projektben gondolkoznak. Továbbá elmondja, hogy 
nincs önerő és a bankok is olyan feltételekkel adnak hitelt, hogy nincs esélye Tótkomlósnak 
hitelt felvenni. 
 
Dr. Garay Rita polgármester elmondja, hogy valóban kényszerpályán vannak, de dönteni 
kell.  
 
Szűcs István alpolgármester kérdezi, hogy mit jelent a helyi díj? 
 
Skultéti Mihály műszaki osztályvezető elmondja, hogy mint most is az önkormányzat helyi 
rendeletben állapítja meg a vízdíjat. 
 
Szűcs István alpolgármester elmondja, hogy minden itt felmerülő költség itt fog jelentkezni 
és ezért azok gondolkoznak jól, akik külön indulnak a beruházás megvalósításában. 
 
Varga András bizottsági elnök  kérdése, hogy a Vízműből való kiválás lehetséges-e és milyen 
feltételekkel? 
 
Dr. Garay Rita polgármester elmondja, hogy nem tudja, meg kell kérdezni. 
 
Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy dönthet úgy a képviselő-testület, hogy lesz egy másik 
határozati javaslat. 
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Gyivicsan György képviselő kérdezi, ha most társulnak az nem kizáró ok, ha később 
önállósodnának? 
 
Skultéti Mihály műszaki osztályvezető elmondja, hogy a vagyon minden önkormányzat 
tulajdonában van. Továbbá elmondja, hogy a kistérségi rendszert önállóan nem lehet 
működtetni. Tájékoztatásul elmondja, hogy amennyiben az a szándék, hogy kiváljanak, akkor 
Békéssámsonnal együtt kell lefolytatni a tárgyalást, mert a két település egy vezetéken van. 
Továbbá elmondja, hogy a Vízmű érdeke az, hogy minden települést bent tartson. Véleménye 
szerint most egyirányú utcában vannak, amelyiken végig kell menni és utána lehet a 
kiválásról tárgyalni. 
 
Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy attól függetlenül, hogy Kondoros önálló, de a 
Konzorcium tagja. Továbbá elmondja, hogy a kiválás lehetőségének a megvizsgálása már egy 
másik előterjesztés témája lenne, ezt elő kell készíteni, amennyiben ilyen elképzelése van a 
képviselő-testületnek. Véleménye, hogy lehet komplexen is gondolkozni a szennyvíz és 
ivóvíz tekintetében, mert a vízmű egyik fejlesztést sem fogja támogatni, ezt már kijelentették. 
 

Takács Ferenc alpolgármester kimegy az ülésről 
 
Varga András bizottsági elnök véleménye, hogy valóban megérne egy külön ülést ez a téma, 
mert a vízműtől pénzre nem számíthat az önkormányzat. 
 
Benyó Pál bizottsági elnök véleménye, hogy abból is látszik, milyen komolyan veszik a 
konzorcium tagjait, hogy még dr. Sztakó József szerepel, mint Tótkomlós polgármestere a 
nyilatkozatban, pedig a választás július 26-án volt és az eredmény sem volt titkos.  
 

Takács Ferenc alpolgármester visszajön az ülésre 
 
Dr. Garay Rita polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot. 
 
A képviselő-testület 6  igen szavazattal, 3 tartózkodással és ellenszavazat nélkül fogadta el az 
alábbi határozatot: 

327/2009. (X. 16.) kt. határozat: 
Dél-Alföldi Ivóvízminőség Javító Program, Tótkomlós Város egészséges ivóvízzel történő 

ellátása 
 
Tótkomlós Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés és annak 
mellékleteként becsatolt, „Együttes Nyilatkozat” tervezet alapján úgy dönt, hogy az  

1. Döntési pont: Orosháza és térsége Projekt Társulást alkotó települések: Árpádhalom, 
Békéssámson, Csabacsűd, Eperjes, Gádoros, Hunya, Kardos, Kardoskút, Kaszaper, 
Kondoros, Nagyszénás, Orosháza, Örménykút, Szarvas, Tótkomlós 

2. Döntési pont: megvalósítandó projekt változat: „B” projektváltozat 
3/A. Döntési pont: a díjképzési elv módszere: helyi díj 
3/B. Döntési pont: a beruházási költség felosztása: érdekarányos felosztás 
                a felosztás alapja: vízigény 
4. Döntési pont: a saját forrás finanszírozása: 
   kis települések esetében: az üzemeltető által történő önrész 
finanszírozás 
   nagy települések esetében: a társulás által felvételre kerülő bankhitel 
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Tótkomlós Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza dr. Garay Rita 
polgármester asszonyt, a fenti Döntési pontokra adott válaszok figyelembe vételével az 
„Együttes Nyilatkozat” aláírására. 
 
Felelős: dr. Garay Rita, polgármester 
Határidő: 2009. október 16. 
 
 
Dr. Garay Rita polgármester  az elhangzott javaslatok alapján az alábbi határozatot bocsátja 
szavazásra: Tótkomlós Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza a 
Polgármesteri Hivatal műszaki osztályát, hogy dolgozza ki az önállósodás lehetőségét, 
továbbá az ivóvízellátás és szennyvízkezelés önálló működtetésének lehetőségét. 
 
A képviselő-testület 9  igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el az 
alábbi határozatot: 

328/2009. (X. 16.) kt. határozat: 
A Békés Megyei Vízművek Zrt-ből való kilépés lehetőségének megvizsgálása 

 
 

Tótkomlós Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza a Polgármesteri Hivatal 
műszaki osztályát, hogy dolgozza ki az önállósodás lehetőségét, továbbá az ivóvízellátás és 
szennyvízkezelés önálló működtetésének lehetőségét. 
 
Felelős: dr. Garay Rita, polgármester 
Határidő: 2009. decemberi soros ülés 
 
 
 

2. Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda 
igazgatójának kérelme 

 
Dr. Garay Rita polgármester   megkérdezi az előterjesztőt, hogy kíván-e szóbeli kiegészítést 
adni? 
 
Györkiné Prohászka Hajnalka műszaki ügyintéző nem kíván szóbeli kiegészítést tenni. 
 
Benyó Pál bizottsági elnök kérdése, hogy amikor indultak a pályázaton az intézményvezető 
szabadságon volt, hogy nem tudták 2 hónappal ezelőtt ezeket a problémákat, amelyeket most 
a levélben felsorolnak. Véleménye szerint egy felelős intézményvezető ennél 
körültekintőbben jár el.  
 
Gyivicsan György képviselő kérdése, hogy volt előkészítve a pályázat? Továbbá kérdezi, ha 
fűtéskorszerűsítésre vonatkozik a támogatási szerződés, az nem tartalmazza a radiátorok 
cseréjét? 
 
Varga András bizottsági elnök elmondja, hogy meg van jelölve, hogy 1 millió Ft összeg, de a 
felsorolt munkálatokra ez az összeg nem elég. Véleménye szerint azt kellene eldönteni, hogy 
mit akarnak felújítani. Elmondja továbbá, hogy a helyszíni bejárás során felmerült a 
vizesblokk felújítása, ezért javasolja a bruttó 1 millió forintot erre fordítani. 
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Malya György képviselő elmondja, hogy a kiviteli tervek még nem készültek el és akkor 
honnan tudják, hogy mennyibe fog kerülni ez a felújítás, amit itt felsoroltak. Véleménye 
szerint fordítva ülnek a lovon. 
 
Szűcs István alpolgármester  véleménye, hogy valami rosszul működik az önkormányzatnál, 
mert mindig azzal szembesülnek, hogy a kiviteli szakaszban jönnek elő a csontvázak.  
 

Malya György képviselő kimegy az ülésről 
 
Kérdezi, hogy ki volt, aki a tervezővel leült és megmondta neki, hogy mit kell megtervezni. 
Elmondja továbbá, hogy a tervező műszaki ember, annak ezt látnia kellett, hogy 30 évesek a 
radiátorok. Még egyszer kérdezi, hogy ki volt az önkormányzat részéről kijelölt felelős 
személy, ki döntött ebben, ki egyeztetett a tervezővel, mert soha nincs felelős személy és 
mindig ilyenkor kerül a képviselő-testület elé, amikor már nincs módosításra lehetőség. 
 
Györkiné Prohászka Hajnalka műszaki ügyintéző elmondja, hogy az önkormányzati 
miniszter által kiírt pályázatról van szó, illetve egy támogatási igényről, amely nem 
tartalmazta azt, hogy terveztetni kell. Tájékoztatásul elmondja, hogy négy önkormányzati 
intézményt kérdeztek meg és a műszaki osztályvezető volt kint a helyszínen és egyeztetett az 
intézményvezetőkkel.  
 

Malya György képviselő visszajön az ülésre 
 
Elmondja továbbá az intézményvezetők árajánlatokat kértek be, de az árajánlatok benyújtása 
sem volt kötelező és a benyújtott támogatási igények közül a Diófa utcai óvoda részesült 
támogatásban.  
 
Szabados Zoltán jegyző tájékoztatásul elmondja, hogy a tervező komplex tervet készít. 
 
Varga András bizottsági elnök elmondja, hogy a tervező mondta, hogy nem kell radiátor 
csere. Továbbá elmondja, hogy a vizesblokk felújítását támogatja, de vegyék külön, ne 
mosódjon össze a pályázattal. 
 
Litauszki András képviselő elmondja, hogy a magyar iskola nem nyert, de a benyújtott 
pályázathoz mellékelték a kért árajánlatokat. 
 
Malya György képviselő javasolja, hogy szavazzanak meg egy összeget, de ne jelöljék meg a 
helyét. 
 
Szűcs István alpolgármester véleménye, hogy a vizesblokkot külön kezeljék, készüljön külön 
terv és kérjenek rá külön árajánlatot és ne mossák össze a két felújítást. 
 
Dr. Garay Rita polgármester   elmondja, hogy a készülő terv tartalmazza a vizesblokk 
felújítását is. 
 
Szabados Zoltán jegyző tájékoztatásul elmondja, hogy november 2-án lesz kész a kiviteli terv. 
Továbbá elmondja, hogy döntés szükséges arról, hogy a felújítás idejére, hová költözzenek ki 
az óvodából. 
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Varga András bizottsági elnök javasolja, hogy a határozatban csak a vizesblokk felújítása 
szerepeljen és egészüljön ki azzal, hogy a munkák elvégzésével a Kft-t bízzák meg. 
 
Dr. Garay Rita polgármester   az elhangzott módosításokkal szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület 8 igen szavazattal, 1 tartózkodással és ellenszavazat nélkül fogadta el az 
alábbi határozatot: 

329/2009. (X. 16.) kt. határozat: 
Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda Tótkomlós, Diófa u. 10. szám alatti 

tagóvodában felmerült felújítási munkák elvégzése 
 
Tótkomlós Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Szlovák Két Tanítási Nyelvű 
Általános Iskola és Óvoda Tótkomlós, Diófa u. 10. szám alatti tagóvodában a vizesblokk 
felújítási munkáinak elvégzésével egyetért, s a felújítás összegét, maximum bruttó 1 millió Ft-
ot a kisebb összegű felújításokra betervezett 40 millió Ft-os keret terhére biztosítja. 
Felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedés megtételére. 
 
Felelős: dr. Garay Rita, polgármester 
Határidő: értelem szerint 
 

Malya György képviselő távozik az ülésről 
 
 

3. DAOP-2009-5.1.2/B „Városi örökség megőrzése és 
korszerűsítése” pályázat tervezési díj fedezet megállapítása 

 
 
Dr. Garay Rita polgármester   megkérdezi az előterjesztőt, hogy kíván-e szóbeli kiegészítést 
adni? 
 
Hajdu Zoltán műszaki ügyintéző elmondja, hogy a képviselő-testület döntött az augusztus 
27-ei soron kívüli ülésén a pályázat benyújtásáról és felhatalmazta a polgármestert a 
pályázattal kapcsolatos valamennyi intézkedés megtételére. Továbbá elmondja, hogy a 
tervezésre vonatkozó árajánlatokat megkérték és a legkedvezőbb ajánlattevő cég a KÖVIMET 
Bt., aki bruttó 1.250.000,- Ft összegben tette meg ajánlatát. Tájékoztatásul elmondja, hogy a 
korábbi előterjesztésben nem szerepelt a legkedvezőbb tervező cég díjának fedezet 
biztosítása, ezért erről most pótlólagosan szükséges dönteni. Elmondja továbbá, hogy a 
pénzügyi osztályvezető asszony tájékoztatása szerint a kisebb összegű felújításokra 
betervezett 40 millió forintos keretből mehetne ez az összeg. 
 
Varga András bizottsági elnök nem javasolja ebből a keretből biztosítani a tervezési díjat. 
 
Vantara Jánosné pénzügyi osztályvezető elmondja, hogy további lehetőség a polgármesteri 
keret és a Gazdasági Bizottsági keret terhére biztosítani a szükséges pénzösszeget. 
 
Varga András bizottsági elnök kérdezi, ha nem lenne a bizottsági keretben pénz, akkor nem 
lenne megrendelve a terv? 
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Takács Ferenc alpolgármester javasolja a polgármesteri keret terhére biztosítani a fedezetet. 
 
Dr. Garay Rita polgármester   szavazásra bocsátja a határozati javaslatot azzal, hogy a 
Gazdasági Bizottsági keret terhére biztosítson fedezetet a képviselő-testület. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül fogadta el az 
alábbi határozatot: 

330/2009. (X. 16.) kt. határozat: 
DAOP-2009-5.1.2/B „Városi örökség megőrzése és korszerűsítése” pályázat tervezési díj 

fedezet megállapítása 
 
Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testület bruttó 1.250.000,- Ft fedezetet biztosít a 
kisebb összegű felújításokra betervezett 40 millió Ft-os keret terhére a DAOP-2009.5.1.2/B 
„Városi örökség megőrzése és korszerűsítése” pályázat tervezési díj biztosítására. 
 
Felelős: dr. Garay Rita, polgármester 
Határidő: azonnal 
 

EGYEBEK 
 
Dr. Garay Rita polgármester   tájékoztatja a képviselő-testület tagjait, hogy a Diófa utcai 
tagóvoda felújítása novemberben kezdődik és a helyszíni bejárás alkalmával az az álláspont 
alakult ki, hogy onnan a gyermekeket és a dolgozókat ki kell költöztetni. Elmondja továbbá,  
hogy a költöztetés az őszi szünetben lehetséges, amiről a szülőket értesíteni kell.  
Ismerteti a határozati javaslatot: Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
megbízza a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda intézményvezetőjét, hogy 
a Diófa u. 10. szám alatti tagintézményből a felújítási munkálatok idejére a gyermeket és a 
dolgozókat más tagintézménybe helyezze el. 
 
Krcsméri János képviselő kérdezi, hogy az Erzsébet utcai tagóvodában a feltételek 
megfelelnek, oda költözhetnek a gyerekek? 
 
Skultéti Mihály műszaki osztályvezető elmondja, hogy a műszaki átadás meg volt, mehetnek 
a gyerekek. 
 
Dr. Garay Rita polgármester   szavazásra bocsátja az elhangzott határozati javaslatot. 
 
A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el az 
alábbi határozatot: 

331/2009. (X. 16.) kt. határozat: 
Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda Tótkomlós, Diófa u. 10. szám alatti 

tagóvodájának költözése 
 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza a Szlovák Két Tanítási Nyelvű 
Általános Iskola és Óvoda intézményvezetőjét, hogy a Diófa u. 10. szám alatti 
tagintézményből a felújítási munkálatok idejére a gyermeket és a dolgozókat más 
tagintézménybe helyezze el. 
 
Felelős: dr. Garay Rita, polgármester 
   Laukó Zsuzsanna, intézményvezető 
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Határidő: azonnal 
 
Dr. Garay Rita polgármester   tájékoztatja a képviselő-testület tagjait, hogy Kolman Zsolt 
őrparancsnok áthelyezésre kerül november 1-jével és helyette Dunai József rendőr 
törzszászlós kerül kinevezésre. 
 
 

4. Leader program IV. tengelyében kiírt pályázatokról döntés 
 
Dr. Garay Rita polgármester   elmondja, hogy a képviselők megkapták azt a pályázati 
anyagot, amely tartalmazza a Leader program keretében igénybe vehető pályázati forrásokat. 
Elmondja továbbá, hogy most arra kellene javaslatot tenni a képviselőknek, hogy melyik 
területen induljanak és a javaslatoknak megfelelően készítik elő az október 26-ai soros ülésre 
az anyagot. 
 
Litauszki András képviselő javasolja a szabadidős szolgáltatások fejlesztése és a testvér-
települési kapcsolatok erősítése célterületre nyújtott támogatás igénybevételét. 
 
Varga András bizottsági elnök javasolja a kulturális értékek megőrzése célterületen belül 
kiadványok megjelentetésére, a kulturális szolgáltatások fejlesztése célterületen belül 
rendezvénysátor beszerzésére és színpad fedésére, a mezőgazdasági utak fejlesztése 
célterületen belül a Kopáncsi Kápolnához vezető út kialakítására, valamint az általános tudás 
fejlesztése célterületen a romák képzésére nyújtott támogatás igénybevételét. 
 
Krcsméri János képviselő kérdése, hogy az ÁFA-t át kell vállalni? Továbbá javasolja több 
településsel közösen indulni, mivel nem tudni, hogy mennyi a valódi forrás és biztatni a civil 
szervezeteket, hogy pályázzanak.  
 
Takács Ferenc alpolgármester javasolja az újságos pavilon újra állítását. Elmondja továbbá, 
megkérdezte, hogy ezt támogatják-e és a válasz az volt igen, amennyiben helyi termékeket 
árulnának ott. 
 

Litauszki András képviselő távozik az ülésről 
 
Dr. Garay Rita polgármester az ülést berekeszti, mivel a képviselők száma 8 fő alá csökkent, 
és így az ülés határozatképtelen. 
A jelenlévő képviselőknek bejelenti, hogy megérkezett Magyarkanizsa településről a 
meghívó, amelyben értesítik, hogy 20-án kerül sor a testvér-települési együttműködési 
megállapodás aláírására és kéri, hogy aki részt kíván venni ezen a rendezvényen jelezze a 
titkárságon.  
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Takács Ferenc alpolgármester javasolja, hogy a Rákóczi Szövetség Helyi Szervezetének 
elnöke is legyen tagja a kiutazó delegációnak, továbbá az oktatás és kulturális élet területéről 
és az egyházak képviseletében is vegyenek részt az ünnepségen. 
 
 

Kmf. 
 
 
 
 
 
 Dr. Garay Rita                  Szabados Zoltán  
               polgármester                     jegyző 
 
 
 
 
A 2009. október 16-ai soron kívüli ülés jegyzőkönyve hitelesen tartalmazza a tanácskozás 
lényegét és az ott hozott döntéseket: 
     
 
 
        Gyivicsan György                        Krcsméri János 
             jkv. hitelesítő                           jkv. hitelesítő 
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